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Аннотация. В качестве исследуемого технологического объекта была выбрана сис-
тема подачи жидких химикатов на целлюлозно-бумажном предприятии. В ходе исследова-
ния были выбраны ключевые моменты для сбора информации о технологических парамет-
рах, которые влияют на технологический процесс. Разработан алгоритм с учетом специ-
фики используемых датчиков и измерительных приборов, органов управления и программи-
руемых логических контроллеров (ПЛК). Разработанная подсистема интегрирована в ав-
томатизированную систему диспетчерского управления предприятия

DEVELOPMENT OF DISPATCHING SYSTEM OF THE AUTOMATIC FLUSHING
OF LIQUID CHEMICALS SUPPLY AT A PULP AND PAPER ENTERPRISE 

Arefeva Anna Vladimirovna, 
student, Perm national research  Polytechnic University, Perm, E-mail: arefewa@bk.ru

Petrochenkov Anton Borisovich,
Ph.D.  of Engineering Sciences, Associate Professor,

Perm national research  Polytechnic University, Perm, E-mail: zav@msa.pstu.ac.ru

Key words: dispatching system, the pulp and paper enterprise, algorithm, FBD, automatic 
flushing of liquid chemicals supply. 

Abstract. The feeding liquid chemicals system at the pulp and paper enterprise was chosen as 
a research object. The research selected the key points for collecting information on technological 
parameters that affect the technological process. An algorithm has been developed, taking into ac-
count the specificity of the sensors and measuring instruments used, the controls and the program-
mable logic controllers (PLC). The subsystem has been integrated into the enterprise automated 
dispatch control system. 
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